
Lamačan 6

Najbližšie zasadnutie miestnej rady je 19. 6. 2014 a miestneho zastupiteľstva 3. 7. 2014.

Mesačník o živote v Lamači, 16. ročník 2014

V Lamačanovi nájdete aj tieto témy

Cirkevná škôlka  ........................................................ 2

Čo nové s územným plánom Zečáku  ............... 3

Rozhovor s Oľgou Pazerini  ................................... 5

Úspechy žiakov ZŠ  .................................................. 6

Divadlo potešilo malých i veľkych  ..................... 7

Na Hodonínskej sa začala stavať 
okružná križovatka                                           

Na Hodonínskej ulici v  blízkosti vznikajúce-
ho obchodno-zábavného centra Bory Mall sa 
začala výstavba okružnej križovatky, známej 
pod označením OK 5. Podľa Martina Danka 
zo spoločnosti Penta Investments, developera 
celého projektu, by mal byť kruhový objazd 
dokončený do konca tohto roku.
Výstavba kruhového objazdu si podľa Danka 
nevyžiada uzatvorenie úseku. Vodiči budú 
môcť využívať existujúcu komunikáciu „Ak sa 
na výstavbu OK 5 pozrieme zo smeru z Lama-
ča, tak začneme najprv stavať pravú časť ob-
jazdu, pričom vodiči budú naďalej jazdiť po 
súčasnej komunikácii. Po dokončení pravej 
časti budú vodiči na ňu presmerovaní a  my 
pristúpime k  výstavbe ľavej časti,“ vysvetlil 
Danko. V priebehu výstavby môže byť v úseku 
znížená rýchlosť. 

Priestor pre občanov na MZ
Obyvatelia Lamača môžu svoje občian-
ske podnety predkladať na zasadnutiach 
Miestneho zastupiteľstva vždy v čase me-
dzi 09.30 - 10.00 h. 

V  utorok 13.mája zástupcovia lamačskej sa-
mosprávy oficiálne privítali nových občiankov 
mestskej časti. Listinu s  výsadou domovské-
ho práva v  Lamači si prevzali rodičia 11 detí. 
Novými Lamačanmi sa tak oficiálne stali Vik-

tória Mešárová, Bibiana Šteruská, Júlia Vavro-
vá, Zuzana Harciniková, Filip Haraslín, Ondrej 
Kraľovič, Kristián Grega, Martin Labaj, Martin 
Brezovič, Maxim Tóth a Ľubomír Struhár, ktorý 
mal v čase slávnosti necelé dva týždne.

Lamač privítal nových občiankov                                                                                                         

Od 30. mája je pre verejnosť v novej letnej se-
zóne otvorené kúpalisko v Lamači. Pracovníci 
Správy telovýchovných a rekreačných zariade-

ní (STARZ) Lamačan informovali, že aj v tomto 
roku sú na kúpalisku pre návštevníkov pripra-
vené všetky služby, ktoré tam každoročne fun-
gujú. Cenník ostáva nezmenený. Mestská časť 
Bratislava-Lamač ponúka deťom a mládeži od 
3 do 16 rokov, s trvalým pobytom v mestskej 
časti, poukazy na 10 voľných vstupov na kúpa-
lisko. Samospráva na tento benefit pre obyva-
teľov vyčlenila 2.000 eur. Poukazy si je možné 
vyzdvihnúť na miestnom úrade.
Od 30. mája až do 22. júna je kúpalisko otvo-
rené v  prípade priaznivého počasia, od pon-
delka do piatka od 12.00 h do 19.00 h, počas 
víkendu od 10.00 h do 19.00 h. Od 23. júna 
bude kúpalisko otvorené denne od 10.00 h do 
19.00 h. 

Kúpalisko v Lamači je prichystané na novú sezónu                                                                 
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Starosta rozhodnutie zastupiteľstva víta

Od začiatku som vyjadroval  podporu žiadosti o predĺženie nájmu cir-
kevnej škôlky. Je to prospešné z pohľadu výchovy a vzdelávania pre 
deti, ale aj z ekonomického hľadiska pre našu mestskú časť, nakoľko 
rodičia neplatia za deti v cirkevnej škôlke ako v súkromných škôlkach 
a  zároveň na prevádzku takejto škôlky nejdú finančné prostriedky 
z  rozpočtu MČ, ale je financovaná z  rozpočtu hl. mesta. Nepoznám 
žiadny rozumný dôvod, prečo by sme nemali predĺžiť nájom keď je to 
tak lepšie pre rodičov, deti, ale aj mestskú časť. Nedostal som žiadny 
návrh na lepšie využitie tohto priestoru. Rokovanie o predĺžení nájmu 
Kresťanskej škôlky bolo zbytočne dlhé a plné rôznych invektív. Musím 
povedať, že výsledok hlasovania ma potešil, ale pocit úprimnej radosti 
po takomto rokovaní určite nemôže mať nikto.

Peter Šramko

Zastupiteľstvo už po obede nepokračovalo

Po bode, týkajúcom sa cirkevnej škôlky, trvajúcom viac ako tri hodiny, 
sa pred obedňajšou prestávkou podarilo prerokovať už iba jeden bod. 
Nasledovala obedňajšia prestávka. Po nej už rokovanie nepokračova-
lo, keďže starosta Peter Šramko zastupiteľstvo rozpustil.
Tvrdí, že poslanci Smer-SD nedodržali rokovací poriadok a po uply-
nutí polhodinovej obedňajšej prestávky sa do hodiny nedostavili na 
rokovanie miestneho zastupiteľstva, preto musel podľa rokovacieho 
poriadku zastupiteľstvo rozpustiť. Poslanci starostovo tvrdenie od-
mietajú, hovoria, že starostu riadne požiadali o predĺženie prestávky 
s uvedením opätovného začatia rokovania.
Nové rokovanie bolo zvolané napokon na 4. júna.

em

Na zasadaní májového miestneho zastupi-
teľstva predĺžili nájom pre Materskú školu 
(MŠ) sv. Filipa Neriho na ďalšie päťročné 
obdobie. Z tejto záležitosti sa v posledných 
mesiacoch stala kauza, v  ktorej nespokojní 
rodičia a  poslanci miestneho zastupiteľstva 
za KDH obviňovali poslancov Smeru-SD 
a Mosta-Híd, že chcú zrušiť v Lamači cirkev-
nú škôlku.
Dôvodili tým, že zastupiteľstvo doteraz ne-
predĺžilo cirkevnej škôlke nájom, ktorý sa 
končí 30. júna. V  Lamači z  týchto dôvodov 
časť rodičov iniciovala petíciu za zachovanie 
cirkevnej škôlky. Podpisy zbierali počas veľ-
konočných slávností v kostole, osobne chodi-
li po bytových domoch a oslovovali občanov 
so žiadosťou o podpísanie petície. Okrem nej 
dali distribuovať leták šíriaci správy o „hrozbe 
zrušenia škôlky“. V  nej ostro vystúpili proti 
požiadavke, aby 95 percent novoprijatých 
detí bolo z Lamača. Autori tejto petície spolu 
s  jej prívržencami samozrejme nechýbali na 
zastupiteľstve.
Poslanec Radoslav Olekšák (Smer-SD) to 
celé zhodnotil ako nezmyselný nátlak. „Ni-
kdy sme nepovedali, že chceme zrušiť cir-
kevnú škôlku, napokon to ani nemôžeme, 

keďže nie sme zriaďovateľom. To, čo poža-
dujeme je, aby skutočne prednostne prijí-
mala lamačské deti,“ uviedol Olekšák. Práve 
v tom vidí on a jeho kolegovia pochybnosti. 
„Momentálne je až 20 percent detí v  škôl-
ke z  iných mestských častí, v  počte prihlá-
sených detí je až 33 percent nelamačanov,“ 
pripomenul.
Poslankyňa Gabriela Bizoňová (Most-Híd) 
dodala, že na predchádzajúcom aprílovom 
zasadaní miestneho zastupiteľstva dala sku-
pina poslancov za Smer-SD a Most-Híd návrh 
na predĺženie nájmu o rok. „Keby sme chceli 
zrušiť škôlku, takýto návrh by sme nedávali,“ 
povedala Bizoňová. Poukázala na to, že po-
slanci KDH za tento návrh nehlasovali. Pod-
ľa nej by však práve toto rozhodnutie bolo 
konštruktívnym kompromisom. „Keďže by 
o  dlhodobom nájme pre škôlku mohlo roz-
hodnúť novozvolené zastupiteľstvo, ak sa my 
nevieme dohodnúť v  otázke prednostného 
prijímania detí s trvalým pobytom v Lamači,“ 
zdôraznila. „Namiesto toho sa tu rozpútala 
vojna a  osočovanie, pri ktorom nás nezmy-
selne obviňovali z  toho, že chceme vyhodiť 
niekoho na ulicu, alebo zo zámeru predať 
lukratívne pozemky, na ktorých sa nachádza 

škôlka,“ uviedla. Poslankyňa Anna Marková 
(Smer-SD) nazvala postup iniciátorov petície 
citovým vydieraním. „Jediné, čo táto iniciatí-
va a jej autori dokázali, bolo to, že rozoštvali 
Lamač,“ dodal k tomu Olekšák.
Na rokovaní poslanci KDH a  SDKÚ-DS aj 
s  podporou starostu Lamača Petrom Šram-
kom (KDH) zopakovali svoju požiadavku na 
predĺženie nájmu na minimálne päť rokov. 
„Predlženie nájmu o  jeden rok je v  prípade 
školského zariadenia nezmysel, najmä ak ide 
o etablované zariadenie, s ktorým sú rodičia 
spokojní,“ uviedla poslankyňa Mária Imricho-
vá (KDH). „Jeden rok nie je pre nás žiadna per-
spektíva,“ dodal jeden z  rodičov, ktorí spolu 
so svojimi malými deťmi prišli žiadať o  pre-
dĺženie nájmu. Zriaďovateľ MŠ - Bratislavská 
arcidiecéza prisľúbila, že škôlka bude pred-
nostne prijímať deti s trvalým pobytom v La-
mači. O podporu pre predĺženie nájmu prišiel 
požiadať aj poslanec Európskeho parlamentu 
Miroslav Mikolášik (KDH) a tiež krajský pred-
seda KDH, starosta bratislavského Ružinova, 
Dušan Pekár. Zastupiteľstvo napokon predĺži-
lo nájom na ďalších päť rokov s podmienkou, 
aby 95 percent prijatých detí bolo z Lamača.

em

Cirkevná škôlka pokračuje ďalej, žiadne „zaručené hrozby“ sa nenaplnili                                                                                                                              

Napätie sa skončilo (snáď)

Cirkevná škôlka má predĺžený nájom. To je 
fakt, ktorý snáď ukončí nezmyselnú, no dob-
re živenú kauzu, ktorá žiaľ nebola o  vecnej 
diskusii, ale o  emóciách, konštrukciách, do-
mnienkach, výkrikoch a letákoch. A hoci som 
presvedčený, že v  sedemtisícovom Lamači 
je trápne a  smiešne, keď sa na pôde miest-
neho zastupiteľstva politikárči, je pravda, 
že táto kauza vyhranila dva politické tábo-
ry s úplne iným názorom na to, o čo v celej 
veci ide a  ako záležitosť riešiť. A  čo zname-
ná „záležitosť riešiť“. Ak si chcete urobiť svoj 
objektívny názor, to najlepšie, čo môžete 
urobiť, je pozrieť si záznam z  rokovania za-
stupiteľstva na stránke www.lamac.sk alebo 
vo vysielaní TV BA. Nezávisle na tom, ktorej 
strane dáte za pravdu, vo všeobecnosti má 
koniec kauzy minimálne dva veľmi pozitívne 

momenty. Malé deti mamičiek, ktoré prichá-
dzali v poslednom období na zastupiteľstvá 
pri rokovaní o cirkevnej škôlke, sa už nebudú 
musieť trápiť a nebudú musieť sedieť dve-tri 
hodiny vo vydýchanom vzduchu   rokovacej 
miestnosti, aby ich mamy týmto spôsobom 
dali najavo, ako im na presadení svojich po-
žiadaviek záleží. A  mestská časť, na čele so 
starostom Petrom Šramkom, sa bude môcť 
naplno venovať iným záležitostiam, ktoré si 
žiadajú minimálne rovnakú angažovanosť, 
akú starosta prejavil pri cirkevnej škôlke. Je 
tu predsa nedoriešený voľnočasový areál 
a predraženie jeho výstavby, návrh územné-
ho plánu zóny Zečák, ktorý je momentálne 
nepoužiteľný, prechod pri Lidli, ktorý sa rieši 
už viac ako rok, parkovacie státia, jazierko 
Na barine, parkovanie pri kúpalisku Lamač... 
Je toho dosť, čo si zaslúži starostov rovnaký 
proaktívny prístup, aký prejavil pri predĺ-

žení nájmu pre cirkevnú škôlku. Napokon 
zaslúžila by si to aj  obecná škôlka, na ktorú 
mohol Lamač získať dotáciu od Bratislavské-
ho kraja v  rámci programu Naša škôlka-náš 
kraj. Keď som sa pýtal pána starostu, prečo 
ako poslanec BSK nedohliadol na získanie 
dotácie, keď tak urobili starostovia iných 
obcí a mestských častí Bratislavy, ktorí sedia 
v  zastupiteľstve BSK, odpovedal, že žiadosť 
mala predložiť pani riaditeľka MŠ. A on nevie, 
prečo tak neurobila. Z  formálneho hľadiska 
tak starosta neurobil chybu. Len je otázne, 
či urobil to, čo v  danej veci mohol. Tak ako 
napríklad starostovia mestských častí Nové 
Mesto a Karlova Ves. Vďaka ich aktivite majú 
v týchto mestských častiach, oveľa bohatších 
ako je Lamač, peniaze naviac na rozšírenie 
kapacít predškolských zariadení a skvalitne-
nie ich vybavenia.

Erik Mader
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Starostu Lamača Petra 
Šramka sme sa pýtali 
na aktuálny stav okolo 
návrhu územného plá-
nu zóny Zečák. Pripo-
míname, že návrh rieši-
teľov, architekta Milana 
Zelinu a  jeho tímu, bol 
negatívne zhodnotený 
magistrátom hlavného mesta Bratislava. Ten 
vydal k  návrhu desaťstránkový dokument 
pripomienok. Medzi najzávažnejšie výčitky 
patrí nesúlad s  nadradeným dokumentom – 
územným plánom mesta. Výčitky sa týkajú 
napríklad trasovania hlavnej komunikácie 
či umiestnenia bytových domov. Mesto má 
viacero pripomienok k  dopravnému riešeniu, 
ochrane zelene i  opatreniam v  prípade záso-
bovania vodou a elektrickou energiou. 

Uskutočnili ste analýzu zodpovednosti za nedo-
statky v návrhu územného plánu zóny Zečák?
Územný plán zóny bol spracovaný v zmysle zada-
nia a  postupné riešenie bolo opakovane prero-
kovávané na odborných oddeleniach magistrátu 
hl. mesta SR BA a príslušných odborných komi-
siách MČ. Konala sa aj prezentácia pre verejnosť 

a konzultácie s občanmi. Na poslednej stavebnej 
komisii sa veľmi citlivo a  zodpovedne vyjad-
rili členovia komisií k  ďalšiemu postupu. Bolo 
dohodnuté, že o  jednotlivých pripomienkach, 
z ktorých niektoré je možné odborne vyvrátiť, je 
potrebné ďalej rokovať. Zároveň v súvislosti z po-
hľadu obce a majiteľov pozemkov neprimerane 
tvrdou požiadavkou na vypracovanie passportu 
drevín a  hydrogeologického posúdenia územia 
zo strany Okresného úradu BA, je nevyhnutné 
rokovať na MŽP SR o zmierení takéhoto rozsahu 
posudzovania vplyvov na životné prostredie. Ten 
by totiž spôsobil pozastavenie projekčných prác 
na územnom pláne zóny na minimálne dva roky. 

Aké konzekvencie vyvodíte voči spracova-
teľovi návrhu a odborne spôsobilej osobe Eve 
Balašovej? Ako je v  tomto smere postavená 
zmluva?
So spracovateľmi sú podpísané platné zmluvy, 
ktoré hovoria o rozsahu prác, ale aj o maximál-
nom finančnom ohodnotení. Práce budú dopla-
tené až po dokončení diela. 

Koľko peňazí z rozpočtu už dostali spracovate-
lia návrhu a odborne spôsobilá osoba?
Doteraz od roku 2012 bolo vyplatených spolu 

13  285 eur. Podmienkou na ďalšie doplatenie 
zmluvných záväzkov je dokončenie diela.

Čo bude s  týmito peniazmi, keďže odvedená 
práca má výrazné nedostatky?
Prácu treba dopracovať tak, ako som vysvetlil 
v predchádzajúcich otázkach. 

To znamená, že tie peniaze, resp. časť peňazí, 
ktoré už autori návrhu a  odborne spôsobilá 
osoba dostali, nebudú musieť vrátiť? Lebo stá-
le musíme pripomínať, že k  návrhu prišiel od 
magistrátu desaťstránkový dokument plný 
pripomienok...
Nebudú nič vracať, no za prepracovanie nedo-
stanú zároveň žiadne peniaze.

Rozhovor so starostom

O výčitkách k návrhu zóny ZEČÁK je treba rokovať                                           

Podľa informácií prednostky MÚ v  Lamači Mi-
chaely Kövári Mrázovej pokračujú práce na 
Územnom pláne zóny Bratislava, Lamač - Zečák 
riešením pripomienok vznesených v rámci pre-
rokovania dokumentácie v  zmysle §22 a  §23 
Stavebného zákona. Zároveň, vzhľadom na po-
žiadavku Okresného úradu vykonať posudzo-
vanie vplyvov na životné prostredie, mestská 
časť v súčasnosti rieši nevyhnutný rozsah tohto 
posudzovania tak, aby sa minimalizoval dopad 
na časový harmonogram prác. Následne budú 
riešené pripomienky občanov, ktorí budú infor-
movaní o ďalších krokoch úradu.

Spolu dokážeme viac                                                               

Odkedy som sa stala poslankyňou MČ Lamač, 
snažila som sa každý rok niečo konkrétne 
skrášliť, alebo prispieť k  nejakému konkrétne-
mu zlepšeniu. Či už to bolo v  oblasti riešenia 
verejných ihrísk, alebo priamo zorganizovaním 
brigády a  finančným zakúpením náradia, ako 
to bolo v prípade úpravy betónovej plochy na 
Heyrovského ulici do podoby dopravného ih-
riska. A tento rok sme spoločne zrealizovali pro-
jekt Srdiečko na Bakošovej. Keď som premýšľala 
spätne nad uvedenými aktivitami, spolu s pod-
netmi Lamačanov som dospela k záveru, že spo-
ločne si vieme veľa veci skrášliť, upraviť, zlepšiť. 
Preto by som rada každý mesiac Vás - nás po-
zvala na jeden dobrovoľnícky deň, ktorý by sme 
mohli spoločne venovať niektorému vášmu 
podnetu a spoločne si upraviť prostredie. V me-
siaci jún som navrhla, aby sme pomohli škole 
a našim deťom so školským dvorom a bežeckou 
dráhu. Myslím, že je potrebné upraviť bežeckú 
dráhu a pripraviť ju na ďalší školský rok. Presný 
termín (druhá polovica júna) by sme odkomuni-
kovali prostredníctvom letákov a samozrejme aj 
v spolupráci so ZŠ. Pevne verím, že sa nás zíde 
dosť, a areál bude slúžiť pre účely školy i všet-
kým športuchtivým Lamačanom, ktorí ho budú 
môcť využiť počas prázdnin a voľných dní.

Gabriela Bizoňová

Ako je to s možnosťami platby správnych 
poplatkov?                                                                              

Aj prostredníctvom Lamačana sa na miestny 
úrad obrátil pán Milan Wölfl z  ulice Segnáre. 
V súvislosti so správnym poplatkom drevín sa 

posťažoval, že jedinou možnosťou ako tento, 
ale aj iné správne poplatky zaplatiť, je zlo-
žiť hotovosť v  pokladnici Miestneho úradu. 
„Prečo obec takto obmedzuje spôsob úhrady 
správnych poplatkov a neumožňuje ich zapla-
tiť napríklad prevodom z  účtu?“ pýta sa pán 
Wölfl.

Odpoveď poskytla prednostka MÚ Bratislava-
-Lamač Michaela Kövári Mrázová
Je pravda, že v  súčasnosti tlačivo vydané 
miestnym úradom, konkrétne Žiadosť o vyda-
nie súhlasu na výrub dreviny, uvádza platbu 
len v pokladni miestneho úradu, a to z dôvodu 
ľahšej identifikácie platieb, a  tiež procesných 
postupov. Miestny úrad pristúpil k  tejto alter-
natíve na základe vzniknutých situácií, kedy 
poplatok zaplatený prevodom z  účtu bol bez 
uvedenia variabilného symbolu a  zamestna-
nec miestneho úradu nedokázal platbu iden-
tifikovať, čo  predlžovalo dobu vybavenia žia-
dosti. V  praxi to znamená, že bez zaplatenia 
správneho poplatku nemôže zamestnanec 
začať správne konanie vo veci výrubu drevín. 
Tým sa predlžuje doba správneho konania, čo 
nie je v našom záujme. Na dôvažok uvádzame, 
že bankomat na výber hotovosti je umiestnený 
z vonkajšej strany budovy miestneho úradu, čo 
uľahčuje občanom vybavenie ich platieb v ho-
tovosti v pokladni.  
Na základe Vašej žiadosti však nevylučujeme 
možnosť začať opätovne využívať platby správ-
nych poplatkov formou prevodu z účtu, musíme 
však pristúpiť k  určitým pracovným postupom, 
ktoré zamedzia neprehľadnosti bezhotovostných 
platieb uvádzaných bez variabilných symbolov, 
prípadne časovému nesúladu medzi podaním 
žiadosti a zaplatením poplatku. 

Účasť na voľbách do EP prekonala 25 %                

Takmer dvoj-
násobnú účasť, 
ako bol celoslo- 
venský priemer, 
mala účasť La-
mačanov vo voľ- 
bách do Európ-
skeho parlamen-
tu. V  sobotu 24. 
mája prišlo 13 

slovenských eurosposlancov voliť 25,19 % opráv-
nených voličov v Lamači. V Bratislave to bola po 
mestskej časti Bratislava-Devín druhá najvyššia 
účasť. Vo všetkých volebných okrskoch vyhrala 
strana Smer-SD. V 3. volebnom okrsku, kde bola 
vôbec najvyššia účasť (26,84%), prišiel k voľbám aj 
Brit Martin Clifford Styan, ktorý má trvalé bydlisko 
v Lamači. Ako sám povedal, prišiel voliť, pretože 
tieto voľby do EP považuje za veľmi dôležité, naj-
mä vzhľadom k narastajúcemu euroskepticizmu. 
„Ťažké obdobie, ktorým Európa v  posledných 
rokoch musí čeliť, spôsobilo nárast euroskepti-
kov v mnohých krajinách, príkladom je aj Veľká 
Británia. Preto je pre budúcnosť únie dôležité, 
aby v týchto voľbách prišlo voliť čo najviac ľudí,“ 
uviedol pán Styan.
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Polícia upozorňuje na krádeže bicyklov                  

Polícia zaznamenala v  poslednom období 
v  rámci bratislavskej „štvorky“ zvýšený počet 
krádeží bicyklov. Pripomína, že odcudzenie bi-
cykla je pomerne častým javom hlavne počas 
jarných a  letných mesiacov, pretože ich zlodeji 
môžu ľahko speňažiť. Páchatelia krádeží, ktoré 
sa stali v Karlovej Vsi a v Dúbravke, sa zamera-
li na drahé bicykle v hodnote od 430 do 1.700 
eur. Polícia preto aj majiteľov bicyklov v Lamači 
upozorňuje, aby minimalizovali riziko krádeže 
a šancu pre zlodejov.
• ak si odkladáte bicykel do spoločných priesto-
roch v  dome, kde bývate, v  garáži, v  kočikárni 
alebo v pivnici, dbajte na stále uzamknutie tých-
to priestorov
• rovnako si uzamknite aj bicykel na balkóne, 
v pivnici, v garáži, v kočikárni
• zabezpečte si kvalitný kovový uzamykací systém

Seniori na skalickom Trdlofeste                                    

V máji sa konal kultúrno-poznávací zájazd do Šaš-
tína, ktorého história siaha až do dôb príchodu 
našich vierozvestcov sv. Cyrila a Metoda. Pretože 
rok 2014 je rokom Sedembolestnej panny Márie, 
navštívili sme Baziliku minor - národnú svätyňu 
Sedembolestnej Panny Márie - patrónky Sloven-
ska. Konala sa tu práve púť trnavskej arcidiécezy. 
Cieľom nášho zájazdu bola ale návšteva mesta 
Skalica, kde bolo otvorenie turistickej sezóny pri 
príležitosti Trdlofestu - to je deň plný trdelníka, 
vína a dobrej zábavy. Najskôr sme mali prehliad-
ku mesta a  oboznámili sme sa s  jeho históriou. 
Najviac sme obdivovali stavby najvýznamnej-
šieho slovenského architekta Dušana Jurkoviča. 
V  jednej z  nich, secesnej stavbe Domu kultúry, 
sme objavili drevené   plastiky nášho Lamača-
na   - drevorezbára Pavla Krkošku ( ktorý tu mal 
prednedávnom výstavu ) - na čo sme boli patrič-
ne pyšní a mnohí sa pri nich aj fotili. Videli sme 
najstaršiu pamiatku v meste - Rotundu sv. Juraja 
z 12. storočia, historické organy a započúvali sme 
sa aj do melódií hraných na jednom z týchto krá-
ľovských nástrojov. Niektorí zdolali náročný vý-
stup po renesančných arkádach, ktorými je opat-
rená veža farského kostola sv. Michala a odtiaľ sa 
kochali prekrásnym pohľadom na mesto a  jeho 
okolie.Potom sme sa presunuli do Františkán-
skej záhrady, kde sa konali súťažné a nesúťažné 
ochutnávky vína, trdelníka a taktiež pečenie naj-
dlhšieho trdelníka. Užívali sme si hudbu, tanec 
pri dobrom vínku, klobáske a rôznych iných dob-
rotách. Kto bol na výlete - chválil a kto zaváhal, 
môže ľutovať. Ale mysleli sme na Vás, všetkých 
Lamačanov, a takto sme Vám pripíjali. Na zdravie ! 

Marta Janyšková  

Konferencia BeFoRe                                                                      

Posledný aprílový pondelok naša Základná ško-
la v Lamači privítala účastníkov medzinárodnej 
konferencie BeFoRe. Zúčastnili sa jej zástup-
covia OZ Strom života a  ich rakúski partneri 
z Úradu dolnorakúskej vlády, Rakúskej agentúry 
životného prostredia a  školstva, a  tiež starosta 
obce Chtelnica v Trnavskom kraji. 
Súčasťou programu konferencie bolo vystúpenie 
nášho Klubu Stromu života, Lamačské sovy, ktorý 
na škole aktívne pôsobí už niekoľko rokov. Alex 
Madová a Vivienne Velič oboznámili prítomných 
s aktivitami a súťažami, do ktorých sa naši žiaci 
pravidelne zapájajú a v mnohých boli už aj oce-
není. Prezentácia nášho klubu, ako aj prehliadka 
školských priestorov, sa stretla s pozitívnym ohla-
som zo strany účastníkov konferencie.

Beata Nagyová
Jubilanti JDS                                                                                             

V  uplynulých 
dňoch sme si 
pripomenuli 
životné jubi-
leum našich 
členov - Anič-
ky Markovej, 
Aničky Kru-
povej a  Petra 
Moravického. 
Ich úžasnú vitalitu a životný optimizmus im môžu 
všetci závidieť. Ďakujeme im za ich obetavú a dl-
horočnú prácu pre Jednotu dôchodcov, dlhé 

roky pracovali aj pracujú vo výbore JDS a  svo-
jou troškou prispievajú k  akciám našich členov. 
Na záver citát I. Matejovičovej: „5 kvapiek rannej 
rosy spolu s  modrou oblohou, plnú náruč poľ-
ných kvetov zmiešať s  láskou vášnivou, pri pra-
videlnom užívaní bude život aj v stovke krásnou 
hrou.“ Ešte raz veľa, veľa zdravia, šťastia a rodinnej 
p o h o d y,  t o  Vám prajem za všetkých členov. 

Terézia Kvasničková, JDS, 
foto A. Kvasnička

V kine vystavovala Ida Matejovičová s dcérami

V  priestoroch kina Lamač sa v  nedeľu 18. mája 
uskutočnila vernisáž, v  rámci ktorej sa svojimi 
dielami prezentovali Ida Matejovičová s dcérami. 
Pani Matejovičová sa výtvarnému umeniu venu-
je celý život, vytvára olejomaľby, pastely, kresby, 
a takisto aj výtvarné podklady pre televíznu grafi-
ku. Okrem toho je známa aj tvorbou darčekových 
predmetov. Okrem diel Idy Matejovičovej boli 
na výstave prezentované aj diela jej dcér Silvie 
Godálovej a Ingrid Bošelovej. Tie sa výtvarnému 
umeniu venujú ako svojej záľube. Všetky tri dámy 
na otvorení výstavy privítala predsedkyňa Kultúr-
nej komisie MZ Marta Janyšková. Umelkyniam sa 
prihovoril aj starosta Lamača Peter Šramko, ktorý 
vyjadril potešenie z toho, že v Lamači možno ne-
ustále oceňovať ľudí, na ktorých môže byť mest-
ská časť hrdá. Pani Ida Matejovičová vyjadrila 
želanie, aby sa na návštevníkov výstavy prenieslo 
šťastie, ktoré ona sama pociťuje vo chvíľach, keď 
svoje diela tvorí. Autorom výstavy i jej návštevní-
kom zaspieval na vernisáži Janko Greguš.

Pri príležitosti Dňa matiek bolo mamám venované 
filmové predstavenie. Premietala sa komédia Fra-
jeri z Las Vegas. Prítomným sa prihovorili starosta 
Lamača Peter Šramko a poslanci Marta Janyšková 
a Radoslav Olekšák. Vyzdvihli nezastupiteľnú úlo-
hu matky a všetkým mamám, ktoré dokážu skĺbiť 
svoje profesionálne i rodinné povinnosti, zaželali 
len to najlepšie. Pre návštevníkov podujatia bolo 
pripravené po predstavení občerstvenie a dámy 
dostali na pamiatku aj malý darček.

Ako prežili svoj sviatok mamičky z Lamača?
Na otázku odpovedali dámy, ktoré navštívili fil-
mové predstavenie 

Viera Ivanová a  Kveto-
slava Matzeurová
Aj my sme oslávili svia-
tok v kruhu rodiny a pri-
šli sme na akciu, lebo 
podujatie na Deň ma-

tiek, ktoré organizuje Kultúrna komisia MZ v La-
mači, nikdy nevynecháme. 

Mária Pogáňová
Sviatok som prežila veľmi pekne a  čakalo ma 
milé prekvapenie, keďže mi kuriér priniesol kve-
ty, ktoré mi poslali dcéry, žijúce v Rakúsku a vo 
Švajčiarsku.

Bernardína Sedláková
Ja som sviatok oslávila spolu so synom a jeho 
rodinou a  teraz som sa prišla potešiť medzi 
ľudí.

Miroslava Furstenzelle-
rová a Mária Kramplová 
Všetko bolo tak, ako má 
byť, synovia si nás uctili, 
oslávili sme to v  rodin-
nom kruhu.

V Lamači ani v tomto roku nezabudli na Deň matiek                                                                                                            
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Jubilanti majú stretnutie 18. júna

Dňa 18. júna  o 14.00 h sa uskutoční stretnu-
tie jubilantov z  MČ Lamač, ktorí sa naro-
dili v  mesiacoch apríl, máj a  jún. Miestom 
stretnutia je Spoločenské centrum Lamač na 
Malokarpatskom námestí 8.

Renáta Názlerová v Domove seniorov Lamač

V  apríli prijala 
do nášho Do-
mova seniorov 
pozvanie pani 
Renáta Ná-
zlerová, žena, 
ktorú televízni 
diváci milujú, 
keď nebojác-

ne obhajuje právo v „Súdnej sieni“ a s prosbou 
o  pomoc sa na ňu obracajú aj mimo kamier. 
Majú pocit, že je jednou z nich. Aj u nás to nebo-
lo inak. Záujem ju vidieť a počuť bol veľký. Do-
zvedeli sme sa, že sa špecializuje na firemnú ko-
munikáciu, venuje sa mediácii, píše tiež scenáre 

pre televíznu reláciu Súdna sieň a moderuje re-
láciu Supermama. Je dvadsať rokov vydatá a má 
devätnásťročného syna. Má rada starožitné veci 
a pozitívny vzťah k životu.
Jej rozprávanie o žurnalistike, kauzách v súd-
nej sieni, o  ochrancoch v  mediačnom centre, 
o  rodine, o  vzťahu k  starým a  starožitným 
predmetom, o  zodpovednosti človeka k  člo-
veku, to bol 90-minútový rozhovor o  živote 
okolo nás. Renáta Názlerová, táto sympatická 
osobnosť plná nadhľadu a  životných skúse-
ností, očarila publikum. Obyvatelia Domova 
seniorov Lamač sa nasmiali nielen nad tragi-
komickými situáciami v  “Súdnej sieni“, ale aj 
životným štýlom, ktorým vedie pani Renáta 
svoju domácnosť. 

Jana Chudíková

Možno sa o  Vás dočítať, že pôsobíte a  žijete 
v Bratislave a v Ostrave. Znamená to, že máte 
dva domovy?
Ak mám povedať, kde som doma, tak je to tu 
v Bratislave. Ale je pravda, že obe mestá sú s mo-
jím životom veľmi späté. V Ostrave som vyrasta-
la a do Bratislavy som sa vydala. Aj potom som 
však často chodila do Ostravy za rodičmi, takže 
svoje zázemie mám aj tam. No za svoje domov-
ské sídlo pokladám Bratislavu.

Bratislavu a  konkrétne Lamač. Čo sa vám na 
tom lamačskom domove najviac páči?
To, že je tu útulné prostredie, ktorému sviežosť 
dodávajú blízke lesy. Ešte by sa snáď mohlo 
skrášliť samotné centrum Lamača a  niektoré 
časti Malokarpatského námestia. A privítala by 
som možno v Lamači aj menšie obchodné cen-
trum, kde by bola možnosť si nielen nakúpiť, ale 
aj posedieť pri káve.

Hoci ste najskôr vyštudovali zdravotnícku 
školu, absolvovali ste neskôr aj strednú ume-
leckopriemyselnú školu v  Bratislave, kde ste 
navštevovali odbor propagačné výstavníctvo. 
Sama ste si takéto zameranie vybrali?
Bola to skôr náhoda, no som rada, že som ab-
solvovala práve tento smer, pretože z  pohľadu 
toho, čo mi to dalo neskôr do praxe, je to asi naj-

lepší odbor, aký som mohla vyštudovať. Práve 
v rámci neho sa spájajú rôzne výtvarné techni-
ky, maľba, kresba, fotografia, grafika i napríklad 
použitie textilu. Do mojej profesionálnej praxe 
mi to dalo veľa. Ale tiež aj do súkromného živo-
ta. Dokážem si sama vytapetovať, narezať po-
ličky, jednoducho určite aspoň časť kutilských 
prác bez problémov zvládnem.

Venovali ste sa a doteraz sa venujete rôznym 
formám výtvarného umenia a  propagácie, 
okrem karikatúry takisto knižnej ilustrácii 
i propagačnej grafike. No predsa len, s vaším 
menom je najviac spojená karikatúra. Ako ste 
sa k nej dostali, resp. prečo je tou vašou hlav-
nou umeleckou doménou práve karikatúra?
Karikatúra je určitý druh umenia, ktorý sa môže 
použiť aj v  rôznych úžitkových grafických prá-
cach. Fascinuje ma na nej to, že vie veci často 
lepšie vystihnúť a povedať oveľa viac, ako veľký 
text. Čo je takisto úžasné, ak je karikatúra bez 
textu, človek má v tomto obrázku možnosť nájsť 
viac myšlienok. Okrem toho, každý ho môže vi-
dieť trochu inak, pre každého môže byť trochu 
inak zrozumiteľný. A  k  tej „osudovej“ spojitosti 
s karikatúrou, myslím si, že sa tam spojila moja 
vášeň pre obrázky, a to, že som človek, ktorý má 
rád inteligentný humor.

Platí teda o vás to, že humor tvoríte nielen pro-
fesionálne? Lebo o  zabávačoch je známe, že 
v súkromí sú to často ľudia úplne opační, skôr 
utiahnutí a neradi zabávajú spoločnosť...
Rada sa pridám k zábave svojím humorom, no 
musí byť na to vhodná chvíľa, určite nesmie ísť 
o  nič silené. Humor je pre mňa v  každom prí-
pade neoddeliteľnou súčasťou súkromného, 
intímneho života s mojimi najbližšími, priateľmi 
i  známymi. Je dobré, ak má človek zmysel pre 
humor. Ten pomáha pri prekonávaní problé-
mov, utužovaní medziľudských vzťahov i pri rie-
šení niektorých sporov, čo si však vyžaduje tiež 
schopnosť vedieť odpúšťať a byť nad vecou. 

Čo charakterizuje váš štýl?
Moja kresba má grafickú skratku, je čitateľná, aj 
keď je malinká. Súhlasím s tými, ktorí hovoria, že 
sa snažím o to, aby som aj s minimálnym poč-
tom čiar dokázala vytvoriť kresbu s pointou.

Máte svoje preferované témy?
Určite je inšpirujúce manželstvo a vôbec medzi-
ľudské vzťahy.

Je pravda, že sa vyhýbate témam politika a sex?
V  podstate áno. Viete, prekáža mi, že naprí-
klad v prípade politiky každý len nadáva a súdi 
druhých, no možno on sám nemá na základe 
svojho konania právo súdiť druhých. Pripadá 
mi často, že politika a téma politiky je len oblas-
ťou, kde sa ľudia snažia „vyventilovať“ zo svojich 
nevyriešených problémov. A  sex... Keď už, tak 
jemne, skôr v narážkach. V princípe, aj politiku 
aj sex môžete nájsť v mojich dielach. Snažím sa 
však o to, aby boli tieto témy naznačené vkusne.

Vy ste karikatúru a  vaše výtvarné schopnosti 
spojili aj s oblasťou zdravého životného štýlu.
Áno, som lektorkou občianskeho združenia (OZ) 
Život a zdravie, ukončila som jednoročný seminár 
poradcov zdravého životného štýlu v  Nenašovi-
ciach u Prahy a pravidelne sa zúčastňujem semi-
nárov na túto tému, na ktorých prednášajú lektori 
z USA. Chodím do škôl i medzi dospelých a ho-
vorím o zdraví a zdravom životnom štýle. Snažím 
sa im to povedať s  nadhľadom, inak, akoby to 
povedal lekár a iným spôsobom, ako si to môžu 
prečítať na internete. Využívam pritom karikatúry 
i obrázky, v ktorých možno nájsť známe príslovia 
a porekadlá. Propagujem vlastne preventívno-lie-
čebný program zdravého životného štýlu „NEW 
START“, založený na ôsmich základných bodoch 
- výživa, pohyb, voda, slnko, striedmosť, vzduch, 
odpočinok, dôvera. Prednášam o tom dospelým, 
a  robím aj besedy pre deti. Deti sa napríklad na 
takýchto stretnutiach nielen učia a získavajú po-
znatky ohľadom zdravia, výživy, pitného režimu 
či medziľudských vzťahov, ale musia o týchto ve-
ciach aj trochu premýšľať, dávať si ich do súvislos-
tí, čo je veľmi užitočné. Samozrejme, učia sa aj to, 
čo je karikatúra a ako sa tvorí.

Okrem toho, že sa venujete lektorskej činnosti, 
čo vám momentálne zaberá najviac času?
V poslednej dobe menej tvorím, skôr sa zaobe-
rám archiváciou všetkého, čo som doteraz uro-
bila. Zaberá to naozaj veľa času. em

O.Pazerini: 
Ak má človek zmysel pre humor, jeho život je krajší
Napriek tomu, že Lamač je malá mestská časť, má nemálo veľkých osobností. Patrí medzi ne aj spo-
luzakladateľka Slovenskej únie karikaturistov - Oľga Pazerini. Táto dáma, ktorá sa okrem karikatúry 
venuje aj knižnej ilustrácii a  propagačnej grafike, prezentovala svoju tvorbu počas apríla a  mája 
v priestoroch kina Lamač. Pri tejto príležitosti sme sa s ňou porozprávali o tom, ako sa humor stal 
neoddeliteľnou súčasťou jej profesionálneho, ale aj súkromného života. 

Evanjelické služby Božie 
v Lamači

Každú nedeľu o 10.00 h v Spoločenskom 
centre Lamač na Malokarpatskom ná-
mestí 8
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Pozvánka 
Dňa 24. júna 2014 o 15.00 h sa v kine Lamač 
koná prednáška preventistky OR PZ Bratisla-
va IV npor. Martiny Kočišovej na tému „Bez-
pečná jeseň života.“ Prednáška je spojená 
s  diskusiou. Srdečne pozývame občanov 
všetkých vekových kategórií.

Úspechy Klubu Stromu života                                 

Pri príležitosti Medzinárodného dňa vody sa 
členovia Klubu Stromu života – Lamačské sovy 
zapojili do súťaže Týždeň pre vodu. V  rámci sú-
ťažných aktivít žiaci pomocou pokusu simulovali 
vodnú sopku, z  roztokov vyrobili vodnú dúhu, 
zostavili vodnú abecedu, zachraňovali balón 
pred prasknutím v ohni, napísali krátke literárne 
diela zo života vody, vytvorili vodnú mapu Lama-
ča a čistili jazierko Na barine a jeho okolie. V kon-
kurencii 22 zapojených škôl z  celého Slovenska 
náš klub získal krásne 1. miesto. 
V  environmentálnom duchu boli vyhlásené 
aj ďalšie súťaže. V  literárnej súťaži Moja voľ-
ba získali Sára Lucká 1. miesto a   Alex Madová  
2. miesto. Vo výtvarnej súťaži Tajomstvo stromu 
bola ocenená Dominika Kummerová 2. miestom 
v  konkurencii 377 súťažných výtvarných diel. 
Rada by som spomenula aj víťazov celosloven-

skej súťaže Stromácka debatná liga – Vivienne 
Velič a  Alexa Veliča, ktorí svojou prezentáciou 
a argumentmi obhájili svoje stanovisko k téme 
„Geneticky modifikované potraviny môžu vyrie-
šiť problém hladu vo svete“ a získali 1. miesto.
Všetkým oceneným žiakom z  8.B triedy, ako aj 
celému klubu, srdečne blahoželám!

Beata Nagyová

Žiaci ZŠ úspešní na dejepisnej súťaži             

Dňa 29.4. 2014 sa na ZŠ Tupolevová uskutočnila 
súťažná výstava projektov na tému veda a tech-
nika v službách človeka v rámci 14. ročníka de-
jepisnej projektovej súťaže História magistra 
vitae. Z našej ZŠ Malokarpatské námestie sa do 
súťaže zapojili štyri práce pod vedením p. uč. Pá-
rovej, z ktorých tri boli ocenené.
Zo skupiny 3D projekty ocenili Kempelenov ša-
chový automat od Dalimíra Pišťanského zo 7.B, 

ktorý získal 2. miesto a Padák Štefana Baniča od 
Vivienne a Alexandra Veličovcov z 8.B, ktorý zís-
kal 3. miesto. 
Zo skupiny dvojrozmerné projekty bol ocenený 
poster Vynálezy Leonarda da Vinciho od Domi-
niky Kummerovej, Kataríny Špačkovej a Kristíny 
Vitkovej z 8.B, ktorý získal 1. miesto. 

Katarína Špačková

Projekt Zasaď si svoj krík je dobrý, ale...      

Názor Lamačanky Stanislavy Polakovičovej
Reagujem na články v  predchádzajúcich číslach 
Lamačana, kde ste nás oboznámili so zaujímavým 
projektom „Zasaď si svoj krík“. Veľmi som sa mu po-
tešila. Vybudovať zelený labyrint v tvare srdca, ktorý 
by mal spojiť viaceré generácie, je iste chvályhodný 
nápad. No žiaľ, oveľa menšiu pochvalu si zaslúži už 
jeho samotná realizácia... Neviem, či sa realizátori 
projektu zamysleli, či aspoň na chvíľku zastavili, aby 
pozorovali dianie v danej lokalite. Na lúke medzi uli-
cami Bakošova a Na barine sa radi preháňajú voľne 
pustené psy. Cez lúku vedú chodníčky, ktoré rokmi 
vyšliapali desiatky ľudí, prirodzene si takto skracu-
júc cestu. Možno by ste pozorovaním prišli na to, že 
zasadiť kríky priamo uprostred tejto lúky a cez frek-
ventovaný chodníček, je nezmysel. Ani veľavravná 
tabuľa s  nápisom „Majetok MČ Lamač“ nedonúti 
človeka náhliaceho sa na ranný autobus, aby sa 
vyhol chodníku oblúkom. A  vonkoncom nepoučí 
psov, aby si z malých vytŕčajúcich halúzok nespravili 
hračku pre aportovanie. Neviem, či ste sa pred reali-
záciou skúšali spýtať vopred ľudí z okolia, ako a kde 
by si taký labyrint predstavovali? Ak by ste tak urobili, 
možno by ste sa dozvedeli, že oveľa lepším miestom 
je trávnik priamo za Domovom dôchodcov, kde by 
bol k jedlým kríčkom oveľa lepší prístup. Prípadne by 
ste zistili, že by ho možno stačilo posunúť mimo spo-
menutého chodníčka, ktorého existencia je skôr dô-
kazom, že by sa sem hodil chodník poriadny. Skúste 
si na internete vyhľadať slovné spojenie „Desire path“ 
- je to koncept, kde urbanisti sledujú tie nepopulárne 
vyšliapané chodníčky, aby zistili, kde patrí chodník. 
Už dávno zistili, že aj keby tam umiestnili bariéry, 
prirodzená podvedomá snaha človeka efektívne sa 
pohybovať po priestore ich prekoná. Dalo by sa pre-
to bludisko dočasne označiť či ohradiť, pričom by ste 

brali do úvahy potreby obyvateľov, aby tadiaľ mohli 
naďalej po chodníčku prechádzať? A tiež by som sa 
rada opýtala na to, ako by ste chceli udržiavať toto 
miesto naďalej? Kto sa bude starať o kríky a prerezá-
vať ich v prípade potreby? Kto ich oslobodí z vysokej 
trávy? Pretože, ak ide o  kontinuálnu starostlivosť 
o zeleň, boli ste sa na vysadené kríčky odvtedy aspoň 
pozrieť? Pretože tretina z nich už nebola na svojom 
mieste, ale váľala sa napoly uschnutá po okolí. Na-
šťastie zopár nás, miestnych, čo chodíme denne 
okolo, si tieto vytrhnuté kríčky dovolilo zasadiť aspoň 
mimo chodníčka, takto snáď šancu vyrásť dostanú. 
Chcela by som vysloviť aj môj úprimný obdiv za 
krásnu myšlienku a  odhodlanie, akým dobrovoľ-
níci vysádzali zelený labyrint vo veľkom daždi. 
Pevne dúfam, že táto snaha a 300 eur z nášho spo-
ločného rozpočtu nevyjdú nazmar a aspoň zopár 
kríčkov sa zachová aj pre naše ratolesti. 

Vážená pani Polakovičová,
V prvom rade sa vám chcem poďakovať za váš 
podnetný list. Začnem od konca vášho príspev-
ku, kde sa pýtate, či sa o rastliny zaujímame aj 
po výsadbe. Áno, bola som sa na kríčky pozrieť, 
dokonca som ich počas prvého týždňa po vysa-
dení polievala, keďže bolo sucho. 
Rada by som vás informovala, že o vybudovaní 
cestičky tak, ako to spomínate vo vašej reak-
cii, sme uvažovali od začiatku a  pracovná čata 
by mala v  najbližšom období uložiť betónové 
kvádre hneď vedľa srdiečka, čo nebude veľmi 
veľký rozdiel oproti pôvodne vyšliapanému 
chodníčku. Taktiež sú v  rozpočte naalokované 
finančné prostriedky na realizáciu oplotenia la-
byrintu. Pôvodná myšlienka samozrejme bola, 
aby sám labyrint bol oplotením. Možno, až nám 
vyrastie do dostatočnej výšky, budeme môcť 
oplotenie použiť na iné účely.

Dané prostredie, respektíve areál bol vybratý 
zámerne, a skutočne sme sa snažili nájsť najlep-
šie miesto. Uvedený pozemok je účelovo viaza-
ný na náhradnú výsadbu zelene. A práve z toho 
dôvodu sme si povedali, že by bol aj ideálny na 
realizáciu takejto myšlienky. To, že sa srdiečko 
dalo do prostriedku, je z  bezpečnostného dô-
vodu, aby deti, ktoré by sa naháňali okolo blu-
diska, nepopadali dolu briežkami. Samozrejme, 
tiež vieme, že tam chodia aj psíčkari, myslím, 
že skutočne je tam stále dostatok priestoru na 
to, aby sa psíkovia mohli stále voľne vybehať. 
Taktiež na dolnom konci Bakošovej ulici je plá-
nované venčovisko, ktoré by malo byť otvorené 
v najbližšom čase.
Samozrejme, uvítam každý podnet, aby sme sa 
vyhli rôznym úskaliam. Projekt som konzultovala 
s obyvateľmi bývajúcimi na Bakošovej, prípadne 
Barinách. Od tých, ktorých som oslovila, nevy-
šiel žiadny negatívny podnet. A  bohužiaľ, až do 
samotnej realizácie neprišlo žiadne negatívne 
vyjadrenie ani na miestny úrad. Samozrejme, aj 
do budúcnosti uvítam každý podnet, aby sme 
sa vyhli rôznym úskaliam. Verím, že dokončíme 
srdiečko tak, aby sme vyšli v ústrety obyvateľom 
bývajúcim a  využívajúcich chodníček a  zároveň 
skrášlime okolie pre všetkých obyvateľov Lamača. 

Gabriela Bizoňová
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Jubilanti v júni                                                    
 Dovičičová Paulína 97
 Sláviková Mária 92
 Balaga Ladislav 91
 Boskovičová Mária 91
 Mierna Elena 90
 Juríček Vladimír 88
 Ježovičová Jozefína 88
 Mikulecký Miroslav 87
 Kissová Edita 87
 Mitošinková Hedviga 87
 Kročan Ladislav 86
 Matej Zoltán 86
 Lihocký Július 86
 Ladislav – Ján Sojka 86
 Černá Libuša 86
 Donoval Milan 85
 Krištof Gejza 85
 Slobodová Janka 85
 Pazdúrová Hedviga 85
 Krajačič Bohumil 80
 Bruteničová Mária 80
 Boskovičová Oľga 80
 Fiala Ján 75
 Gálik Anton 75
 Kravárik Imrich 75
 Milošovič Alojz 75

Novorodenci narodení v mesiaci máj                                                                                            

1.5. Ondrej Lebeda
1.5. Ĺubomír Struhár
7.5. Emma Richterová
7.5. Leila Kuracinová
12.5. Hana Očková
20.5. Richard Hostačný

Najväčšia oslava Dňa matiek

Míľa pre mamu - sa tento rok uskutočnila v Are-
áli hier Radosť pri Štrkovci už po jedenásty-
krát a naše lamačské rodinné centrum Obláčik 
bolo samozrejme pri tom. Na podujatí Míľa pre 
mamu sa 10. mája zúčastnilo rekordných 2538 
registrovaných účastníkov. 
Prejdením symbolickej míle - 1,6 km - plnej roz-
právkových postavičiek, atrakcií a  milých tvo-
rivých úloh, si deti uctili všetky mamičky, staré 
mamy, náhradné i adoptívne mamy. Areál s pó-
diom a  kultúrnym programom lemovali stánky 
bratislavských materských a  rodinných centier. 
Vo vyzdobenom obláčikovskom stánku mamičky, 
členky a dobrovoľníčky v jednom, hrdo prezento-
vali svoje pravidelné aktivity a príležitostné akcie 
rodinného centra. Vládla veľmi príjemná atmo-
sféra, postupne pribúdali známe tváre, do stánku 
Obláčika zavítali mnohí Lamačania. Aj vďaka nim 
núdza o  zážitky nebola. Okoloidúci mohli pod-
poriť činnosť nášho centra kúpou zaujímavých 
ručných výrobkov alebo magnetiek zbierky „Ďa-
kujem, že si mama“. Návštevníci si pochutnali na 
skvelých pečených Obláčikoch a  osviežujúcom 
bazovom sirupe. Veľkou atrakciou pri stánku bol 
banner s  vyobrazeným parným vláčikom, s  kto-
rým sa mohli zvečniť celé rodiny. Túto šancu si ne-
nechal ujsť ani náš pán starosta Šramko. Úspech 
mal aj tvorivý kútik, kde sa najmenšie deťúrence 
najviac zabávali presypávaním ryže, čím si okrem 
zábavy hravo trénovali svoje motorické zručnos-
ti. Aj takto s odstupom gratulujeme a ďakujeme 
všetkým mamičkám a pozývame ich spolu s otec-
kami a  svojimi ratolesťami do Rozprávkového 
lesa, a to už v sobotu 14. júna.

RC Obláčik

Mladší žiaci vo finále turnaja v Malackách

Mladší žiaci FK Lamač sa 1. mája zúčastnili turnaja 
v  Malackách, kde hrali aj tímy, ŠKP Dúbravka, 
Moravský Sv. Ján, Devínska Nová Ves, Žolík Ma-
lacky A a Žolík Malacky B. V skupine sme vyhrali 
s klubom Žolík B v penaltovom rozstrele, zápas sa 
skončil nerozhodne. Jedenástky po remízovom 
stave v  zápase rozhodli aj o  víťazstve nad ŠKP 
Dúbravka. Výborne kopali jedenástky Erik Matu-
šek, Richard Šafárik ml. a rozhodujúcu jedenástku 
premenil Dominik Vrba. Vo finále sme prehrali 0:1 
nešťastným gólom. Chlapci podali skvelý výkon 
a skončili na 2.mieste, bol som na nich veľmi hrdý. 
Ako najlepší hráč mužstva bol vyhlásený Erik Ma-
tušek a Jozef Szabo. Na turnaji pod vedením tré-
nera Richarda Šafárika s asistentom Ľubošom Já-

nošom sa zúčastnili títo chlapci: Martin Krajčovič, 
Dominik Vrba, Richard Šafárik ml., Michal Šafárik, 
Erik Matušek, Patrik Dergnovich, Jakub Andris, 
Andrej Kudláč, Juraj Mikoláš, Matej Čačík, Jozef 
Szabo a Filip Guštafík. Rád by som poďakoval ro-
dičom, ktorí sa zúčastnili turnaja. 

Richard Šafárik

V kine Lamač sa v priebehu mája uskutočnili di-
vadelné predstavenia pre deti i pre dospelých. 
V  nedeľu 18. mája deti potešilo predstavenie 
divadla Dunajka, ktoré odohralo klasickú roz-
právku Soľ nad zlato. Nechýbalo ani odmenenie 
detí, ktoré nakreslili svoj zážitok z aprílového di-
vadielka a ani tombola „Šťastíčko“ na záver.
O týždeň neskôr do Lamača zavítalo Modranské 

kráľovské divadlo, ktoré robí inscenácie na zák-
lade literárnych diel modranských rodákov. La-
mačanom odohralo príbehy na motívy poviedok 

Pavla Fleischhackera Zázračný liek a  Nevídaná 
pomsta. A nebolo to len o divadle, ale aj o speve, 
keďže na začiatku si divadelníci aj spolu s divákmi 
zaspievali. Napríklad Macejka, alebo „elánovku“ 
Vymyslená, v ktorej sa spieva o „vláčiku do Modry“.

Máj patril divadlu pre deti i pre dospelých                                                                                                                                 
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•	 Ján Polák vodoinštalácie a údržba, výmeny a opra-
vy WC, batérie, sifóny, zapojenie umývačiek  a pra-
čiek, vŕtanie dier do panelov 0905/ 627 321

•	 Doučujem angličtinu, slovenčinu deti aj do-
spelých, aj cez víkend 0905/ 222 966 

•	 Voda, kúrenie, plyn, maľovky, podlahy, montáž 
a opravy aj cez víkend.

 0905/ 429 097, 0911/ 429 097

•	 Vážení Lamačania, doprajte si čerstvú a kvalitnú 
zeleninu u Maďara na Malokarpatskom námestí  

 Každý piatok od 7,00 – 18,00 h a v  sobotu od 
7,00 – 12,00 h – Teším sa na Vašu návštevu.

•	 Predám garáž  Na Barinách. Brána je na elek-
trické ovládanie, vrchna. Kontakt 0903 954 143

Inzercia                                                                                                                                 Program RC Obláčik na jún 2014                        
Pondelok

08:00 - 11:30
10:00 - 11:45
18:30 - 20:00

Hráme sa na škôlku
Herňa pre členky MC Obláčik
Brušné tance pre mamičky 

Utorok

19:00 - 20:30 Tanec pre radosť (pre členky RC) 

Streda

09:00 - 09:45
10:00 - 11:30

18:15 - 19:45

Funny English s Katkou
Veselá herňa s Katkou 
a Peťou
Angličtina pre dospelých

Štvrtok

09:30 - 11:00 Montessori hernička s Erikou 
F. a Andrejkou

Piatok

09:30 - 11:00
17:00 - 18:00

Hernička s Evkou a Dankou
Naše vlastnosti

Funny English – bude formou jednorazových 
stretnutí – cena- príspevok pre Obláčik

7.6. Valčík pre moniku  18.00 2,50 €
8.6. Arcibiskup Bezák zbohom...  18.00 2,50 €
14.6. Nežné vlny  18.00 2,50 €
15.6. 12 rokov otrokom  18.00 2,50 €
20.6. Posledný vrchol  19.30 3,00 € 
21.6. Lego príbeh  18.00 2,50 €
22.6. Lásky čas  18.00 2,50 €
28.6. Príbeh kmotra  18.00 2,50 €
29.6. Babovřesky 2  18.00 2,50 €

Program kina na jún 2014                                                                                                                                       

PODUJATIA:

12.6. o 18:30h Schôdza členov a dobrovoľníkov RC
14.6. o  10:00 – 12:00h Pri príležitosti Dňa ot-
cov Vás MC Obláčik pozýva na 8. ročník skvelej 
rodinnej akcie CESTA ROZPRÁVKOVÝM LESOM 
v lese nad Lamačom (Cesta na Klanec, Lamač). 
18.6. 9:30 - 11:00h Poradňa dojčenia pre ma-
mičky a tehuľky – téma: „Reflux, grckanie“, rozdiel 
medzi refluxom a grckaním, ako zvládnuť situáci.
19.6. o  17:00h Tvorivé dielničky pre deti – 
téma: „Farebné bublinkovanie“ - v  záhrade 
Obláčika. V  prípade nevhodného počasia bude 
poskytnutý náhradný termín. Prihlasovanie na: 
mcoblacik@materskecentra.sk (Ala)
26.6. o  18:00 – 19:30h Prednáška Efektívne 
rodičovstvo – téma: „Chystáme sa do škôlky“ 
- tematická prednáška o  výchove. Príspevok 6€, 
členky 5€. Prihlasovanie na:  
info@efektivne-rodicovstvo.sk

Zasadnutie komisií MZ BA-Lamač v júni                                                                                                                                             

Kultúrna – 16.6.14, Stavebná 18.6. Finanč-
ná 23. 6, Sociálna – 24.6.14

Kultúrna komisia MZ pozýva                                        

07.06.14 od  09.30 h 
Deň detí v Lamači – Rytiersky turnaj
Malokarpatské nám. (v prípade nepriaznivé-
ho počasia ZŠ- telocvičňa 
09.06.14 o 09.00 h 
Zájazd seniorov – Mosonmagyarovár
- na zájazd sa môžu prihlásiť seniori s  tr-
valým pobytom v  Lamači od 04.06.2014 
od  08.00 h na MÚ 
15.06.14 o 11.00 h 
Divadielko pre deti – Uštrikovaná rozprávka 
– kino Lamač

Program Jednoty dôchodcov 
Slovenska MČ Lamač na jún 2014                 
9.6. 9.00 h Opekačka na Kačíne, stretneme 
sa v klube

16.6. 14.00 – 16.00 h v klube Angličtina na 
dovolenku 

23.6. 14.00 - 16.00 h - téma: M.R. Štefánik 

30.6. 15.00 h - Stretnutie členov SCLK Téma: 
Diagnostika a  prevencia srdcovo cievnych 
chorôb

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač                      
Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 64 78 00 65
MIESTNy ÚRAD A POKLADňA
Pondelok 10:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok   8:00 – 12:00 
Streda   7:30 – 12:00 12:30 – 16:30
Štvrtok   8:00 – 11:00
Piatok   8:00 – 11:00
PODATEĽňA
Pondelok   8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok   8:00 – 12:00 13:00 – 15:00
Streda   7:30 – 12:00 12:30 – 17:00
Štvrtok   8:00 – 12:00 13:00 – 16:00
Piatok   8:00 – 12:00
STAVEBNý ÚRAD
Pondelok  10.00 – 12.00 13.00 – 17.00
Streda   07.30 – 12.00  12:30-16.30

Miestna knižnica Lamač pozýva                                  

Pondelok, Streda 13,00 – 19,00
Štvrtok 10,00 – 15,00
Telefónne číslo: + 421 2 64 78 97 37

Ako hral FK Lamač                                                                    

A-tím
FK Lamač – ŠK Tomášov 0:2
Devínska Nová Ves - FK Lamač 1:0
FK Lamač - TJ Čunovo 0:1
FK Vajnory - FK Lamač 4:0

Dorast
Devínska Nová Ves - FK Lamač 7:1
TJ Jakubov - FK Lamač 9:0

Mladší žiaci
FK Lamač - ŠK Lozorno 3:0
FK Lamač - FK Rača 0:3
ŠKP Inter (A) - FK Lamač 7:2
FK Lamač - ŠKP Inter (B) 3:0

Prípravka
FC Petržalka 1898 - FK Lamač 0:3
FK Lamač - Inter Bratislava 1:5
FK Dúbravka - FK Lamač 4:1
FK Lamač - TJ Čunovo 4:1
FK Lamač - Danubiana 3:7

Lamačskí curlingisti sa stali 
vicemajstrami Slovenska!                                                                                                    

Curlingová hala v  lamačskej Ice Arene sa stala 
v dňoch 23.-25. 5.2014 dejiskom Majstrovstiev Slo-
venska v mixoch. Špecifikom súťaže sú mixované 
tímy v  zložení dve ženy, dvaja muži. Keďže tímy 
v  rámci mužskej aj ženskej ligy trénujú osobitne, 
býva táto súťaž pre všetkých hráčov veľkou výzvou. 
Hráči musia zúročiť nielen svoje hráčske schopnos-
ti, ale v krátkom čase, len mesiac po skončení líg, 
vytvoriť nový, dobre fungujúci a zohraný tím.
V  konkurencii desiatich družstiev sa tím lamač-
ského klubu ŠEJK v  zložení Martina Madová, 
Erich Kobes, Jana Vallušová a  skip Štefan Mada 
po dramatickom finále umiestnil na druhom 
mieste a  stal sa tak vicemajstrom Slovenska. Po 
postupe mužského tímu ŠEJK z druhej do prvej 
ligy a bronzovej medaile ženského tímu IceŠEJK 
si tak lamačský klub pripísal na konto skvelú 
striebornú medailu a úspešne zakončil curlingo-
vú sezónu 2013/2014.

Martina Madová


